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ACTA  

COMITÈ EXECUTIU DE L’FMC DE 30 DE MAIG DE 2022 

 

 

S’inicia la sessió a les 16.05 hores a través de la plataforma Zoom. 

Hi assisteixen: Olga Arnau i Sanabra, Presidenta de l’FMC i alcaldessa de VILANOVA I LA 

GELTRÚ; Rosa Pujol Esteve, alcaldessa d’AITONA; Lluís Guinó i Subirós, alcalde de 

BESALÚ; Eduard Rivas Mateo, alcalde d’ESPARREGUERA; Carles Luz i Muñoz, alcalde de 

GANDESA; Ignasi Simon Ortoll, alcalde de LLIÇÀ D’AMUNT; Natàlia Figueras Pagès, 

alcaldessa de MAÇANET DE LA SELVA; Àlex Garrido Serra, alcalde de MANLLEU; Xavier 

Fonollosa Comas, alcalde de MARTORELL; David Bote Paz, alcalde de MATARÓ; Marc 

Solsona Aixalà, alcalde de MOLLERUSSA; Laura Campos i Ferrer, alcaldessa de 

MONTCADA i REIXAC; Francesc Alemany Martínez, alcalde de PALAFOLLS; Mireia Ingla i 

Mas, alcaldessa de SANT CUGAT DEL VALLÈS; Lídia Muñoz Cáceres, alcaldessa de SANT 

FELIU DE LLOBREGAT; Maria Lourdes Fuentes Faig, alcaldessa de SANTA CRISTINA 

D’ARO; Imma Ferret Raventós, alcaldessa de SANTA MARGARIDA I ELS MONJOS; Narcís 

Fajula i Aulet, alcalde de SARRIÀ DE TER; Albert Coberó Aymerich, alcalde de SÚRIA; 

Maria Alba Pijuan Vallverdú, alcaldessa de TÀRREGA; Sergi Vallès Domingo, alcalde de 

TORRELLES DE FOIX; Josep López i Ruiz, alcalde d’ULLÀ; Noemí Trucharte Cervera, 

alcaldessa de VILANOVA DEL CAMÍ; Josep Bigorra Llauradó, alcalde de VILAPLANA; Jordi 

Seguer, Secretari general; Susanna Mérida, Secretària general adjunta;  Roser Colomé, 

Secretària general adjunta; Estel Patris, lletrada dels serveis jurídics i Elisabet P. 

Redortra, de la Secretaria General de l’entitat. 

 

Excusen la seva assistència: Adam Tomàs i Roiget, alcalde d’AMPOSTA; Xavier Amor 

Martín, alcalde de PINEDA DE MAR; Lourdes Aluja Matas, alcaldessa de PRADELL DE LA 

TEIXETA; Lluís Mijoler Martínez, alcalde del PRAT DE LLOBREGAT i Marta Farrés 

Falgueras, alcaldessa de SABADELL. 

 

 

ORDRE DEL DIA 

 

1. Nomenament del Secretari General de l’FMC. 

2. Substitució vocal del Comitè Executiu.  

3. Aprovar, si escau, l’acta de la sessió ordinària del 25 d’abril de 2022.  

4. Informe d’activitats i de gestió de l’FMC corresponent al mes de maig de 2022. 

Aprovació, si escau. 

5. Posicionament de l’FMC davant la proposta de modificació legislativa que impulsa 

l’Associació de Municipis i Entitats per l’Aigua Pública (AMAP). Aprovació, si escau. 
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6. Incorporació al pressupost de l’FMC del 2022 del Fons de Residus Municipals 

provinents de l’Agència de Residus de Catalunya.  

7. Aportació al Diplocat per a l’exercici 2023. Aprovació, si escau. 

8. Adhesió de l’FMC al Pacte per a la Moda Circular. Ratificar, si escau. 

9. Dia d’Europa 2022: Moció elaborada conjuntament per l’FMC i el col·lectiu Schuman i 

adhesió a la Declaració promoguda pel Consell Català del Moviment Europeu. 

Ratificar, si escau. 

10. Formalitzar un conveni de col·laboració i la realització d’una jornada formativa amb 

la Xarxa de Municipis per l'economia social i solidària. 

11. Informació de la compareixença parlamentària en relació a la proposició de llei de 

millora urbana, ambiental i social dels barris i viles. 

12. Nomenament dels diferents representants de l’FMC a les comissions mixtes i òrgans 

de participació i col·laboració amb la Generalitat de Catalunya. Ratificar, si escau. 

13. Ratificar, si escau, les observacions i/o aportacions elaborades pels serveis tècnics i 

jurídics de l’FMC a les normatives següents: 

a) Avantprojecte de llei de memòria democràtica de Catalunya. 

b) Projecte d’ordre per la qual es crea l’Oficina de Salut Bucodental i la seva 

comissió assessora. 

14. Donar compte de les normatives que han estat en tràmit d’informació pública i de les 

quals no s’ha considerat necessari presentar observacions: 

a) Proposta de resolució per la qual es designen els membres de la Taula 

Intersectorial Forestal. 

15. Informació de les Àrees i les Comissions sectorials.  

16. Informacions de la Presidència. 

17. Qüestions sobrevingudes.  

a. Moció en defensa dels jutjats de pau. 

b. Moció contra l’ocupació il·legal d’habitatges als municipis de l’Arc Metropolità 

de Barcelona. 

c. 2a Edició del Congrés Internacional de Mobilitat 

18. Precs i preguntes.  

 

 

La Presidenta dona la benvinguda a tots els assistents i també les gràcies per 

participar en aquesta sessió del Comitè Executiu, que torna a ser a través de la 

plataforma Zoom. 
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1. Nomenament del Secretari General de l’FMC.  

La Presidenta explica que els articles 33 i següents dels Estatuts de la Federació de 

Municipis de Catalunya (FMC) regulen la Secretaria General de l’entitat. D’acord amb 

aquesta regulació i atesa la vacant de la Secretaria General, li correspon al Comitè 

Executiu nomenar un/a nou/nova Secretari/a General.  

En execució d’aquesta previsió estatutària, des de la Presidència es presenta com a 

proposta de Secretari General el Sr. Jordi Seguer Romero, actual cap de gabinet de la 

presidència de l’FMC. 

El vicepresident Eduard Rivas exposa que tal com va explicar a la darrera reunió de la 

Comissió de Presidència, el grup del PSC s’absté en la votació d’aquest punt ja que 

consideren que la figura de secretari general hauria de ser un perfil tècnic i no electe. 

El vicepresident Xavier Fonollosa exposa que el vot del seu grup és favorable ja que 

consideren que la Secretaria General és decisió de la Presidència i ha de treballar 

conjuntament amb les secretaries generals adjuntes. 

Els assistents aproven la designació del senyor Jordi Seguer Romero com a secretari 

general de l’FMC, amb l’abstenció del grup del PSC. 

 

2. Substitució vocal del Comitè Executiu. 

La Presidenta explica que el Comitè Executiu de data 31 de gener de 2022 va acordar -a 

petició del grup de Junts per Catalunya- substituir provisionalment la senyora Montserrat 

Candini i Puig pel senyor Marc Solsona Aixalà, alcalde de Mollerussa, com a vocal 

provisional del Comitè Executiu i com a vicepresident de la Federació de Municipis de 

Catalunya mentre durés la situació de baixa temporal. 

Atès que la senyora Montserrat Candini va fer pública la seva renúncia com a alcaldessa 

de Calella el passat dia 11 de maig, procedeix formalitzar la seva substitució definitiva 

pel senyor Marc Solsona Aixalà, alcalde de Mollerussa. 

El vicepresident David Bote manifesta el seu agraïment a la Montserrat Candini per tot 

aquest temps de dedicació a la vida pública i la Presidenta proposa fer-li arribar per escrit 

l’agraïment i també trasllada la petició de la Montserrat Candini de poder participar en 

una propera Comissió de Presidència per poder acomiadar-se de tothom. 

Els assistents aproven per unanimitat substituir de forma definitiva la senyora Montserrat 

Candini i Puig pel senyor Marc Solsona Aixalà, alcalde de Mollerussa, com a vocal 

provisional del Comitè Executiu i com a vicepresidenta de la Federació de Municipis de 

Catalunya; i elevar a la propera Assemblea General de l’entitat la designació del senyor 

Marc Solsona Aixalà, alcalde de Mollerussa, com a vocal del Comitè Executiu í com a 

vicepresident de la Federació de Municipis de Catalunya. 
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3. Aprovar, si escau, l’acta de la sessió ordinària del 25 d’abril de 2022.  

Sense cap modificació per part dels assistents, s’aprova l’acta per assentiment.  

 

4. Informe d’activitats i de gestió de l’FMC corresponent al mes de maig de 

2022. Aprovació, si escau.  

La Presidenta explica que, com cada mes, en aquest punt de l’ordre del dia donem 

compte de les activitats i la gestió que des de l’FMC s’ha dut a terme; i en aquest cas és 

l’activitat corresponent al mes d’abril. 

 

5. Posicionament de l’FMC davant la proposta de modificació legislativa que 

impulsa l’Associació de Municipis i Entitats per l’Aigua Pública (AMAP). 

Aprovació, si escau. (Jordi Seguer) 

El Secretari general exposa que l’Associació de Municipis i Entitats per l’Aigua Pública 

(AMAP) ens ha fet arribar unes propostes sobre les modificacions legislatives que volen 

impulsar per a facilitar la gestió directa dels serveis. 

Ens han enviat tota la documentació i demanen el suport de la Federació de Municipis de 

Catalunya davant aquesta proposta de modificació legislativa, és a dir, el nostre 

posicionament polític. 

La proposta de modificació legislativa, en resum, seria: 

Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya 

● Igualar els procediments administratius per a l’elecció de la forma de gestió, 

tant si es passa a gestió directa com indirecta. 

● Mantenir l’autonomia local i la potestat d’auto-organització municipal, i suprimir 

l’aprovació de l’Agència Catalana de la Competència i de la Comissió Jurídico-

Assessora per a l’efectiva execució del servei en règim de monopoli. 

● Clarificar que la rendibilitat econòmica i estabilitat pressupostària es refereix al 

conjunt la hisenda local, no pas al servei en concret. Per tant, se suprimeix la 

referència a que la gestió directa hagi de ser la forma més sostenible i eficient, i 

s’afegeix la referència a l’eficàcia i la qualitat. 

● Suprimir les limitacions a que la gestió directa es pugui fer efectiva per mitjà de 

societat mercantil pública o entitat pública empresarial local. 

Reglament d’Obres, Activitats i Serveis del ens locals 

● Unificar els procediments d’elecció de la forma de gestió (iniciativa econòmica, 

servei públic essencial i/o règim de monopoli). 
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● Eliminar la necessitat de l’establiment del servei, ja que es tracta d’una 

competència reservada als municipis, i centrar-se només en l’establiment del 

model de gestió. 

● Per unificar procediments, eliminar el requeriment de que l’acord de 

l’establiment del model de gestió s’adopti per majoria absoluta del ple municipal. 

● Mantenir l’autonomia local i la potestat d’auto-organització municipal, i suprimir 

l’aprovació de l’Agència Catalana de la Competència i de la Comissió Jurídico-

Assessora per a l’efectiva execució del servei en règim de monopoli. 

● Al rescat de concessions, clarificar el valor indemnitzatori segons amortització 

de bens i beneficis determinats. 

Aquesta documentació ha estat analitzada a nivell tècnic i es considera que “les 

propostes de modificació proposades van a favor de l’autonomia municipal. Des del punt 

de vista purament tècnic afavoreixen la possibilitat de triar qualsevol model de gestió del 

cicle de l’aigua, no restringeix cap possibilitat en relació al model concessional o de 

contractes de serveis i per contra elimina dificultats per a la gestió directa.” 

Xavier Fonollosa posa de manifest que en aquest tema no es pot tenir un posicionament 

polític unitari perquè no tots ho veuen de la mateixa manera i considera que s’hauria de 

donar llibertat a cada ajuntament perquè pugui triar el sistema d’aigua que més li 

convingui. 

Els assistents aproven per unanimitat donar llibertat a cada ajuntament perquè pugui 

triar el sistema d’aigua que més li convingui. 

 

6. Incorporació al pressupost de l’FMC del 2022 del Fons de Residus 

Municipals provinents de l’Agència de Residus de Catalunya.  

El Secretari general explica que el passat dia 30 de març de 2022, la Junta de Govern del 

Fons de Gestió de Residus Municipals, a petició del representant de l’FMC, el 

vicepresident Sr. David Bote, va acordar per unanimitat aplicar l’import acumulat de 

357.742€ dels anys 2020 i 2021 pel concepte “despeses de gestió ens locals” a atendre 

la contractació d’una assistència per a la negociació dels convenis amb els SRAP, que es 

distribuirà de manera equitativa i per parts iguals mitjançant transferència a l’ACM, l’FMC 

i l’AMB respectivament. Pel que fa a l’import que es recapti al 2022 corresponent al 

mateix concepte, es va acordar igualment, aplicar la mateixa solució, que es farà efectiva 

un cop es finalitzi el període recaptatori 2022.  

En aquest sentit, pròximament es farà una resolució de transferència de fons per l’import 

de 357.742 euros, corresponent 1/3 a l’FMC, és a dir, 119.247,65 euros. Es rebrà la 

integritat de l’import i no s’haurà de retornar en cas de no exhaurir-lo.  

Cal obligatòriament observar els següents dos punts:  

- A nivell comptable s’ha d’habilitar una partida pressupostària específica i només es 

poden destinar aquests imports a la seva finalitat.  

http://www.fmc.cat/


 

       

 

Via Laietana 33, 6è 1a  08003 Barcelona | Telèfon 93 310 44 04 | www.fmc.cat  Página 6 de 24 

 

- S’ha de justificar anualment amb el desglossament dels contractes menors i les 

licitacions realitzades que motiven la utilització d’aquests fons. 

L’objectiu d’aquest import és satisfer la necessitat d’assistència tècnica per poder donar 

un contrapunt eficaç en les negociacions, de manera que es puguin contractar experts en 

la matèria per a la negociació dels convenis amb diferents entitats de gestió de residus.  

En aquests moments restem a l’espera de les indicacions del tècnic assessor de la 

comissió de medi ambient de l’FMC especialitzat en residus per iniciar els tràmits de la 

contractació.  

Els interlocutors de l’AMB i l’ACM estan d’acord en la coordinació interna perquè les 

assistències, contracti qui les contracti, donin servei en la seva finalitat a les 3 Entitats 

Municipalistes. 

S’ha contrastat per escrit amb l’Agència de Residus de Catalunya que aquests recursos es 

poden destinar de forma genèrica a qualsevol assistència tècnica relacionada amb la 

gestió dels residus. 

Els assistents aproven per unanimitat incorporar al pressupost de l’FMC del 2022 els fons 

de residus municipals provinents de l’Agència de Residus de Catalunya. 

 

7. Aportació al Diplocat per a l’exercici 2023. Aprovació, si escau.  

El Secretari general explica que el Pla estratègic de Diplocat 2019-2022, aprovat pel 

Comitè Executiu de l’entitat reunit el 5 de juliol de 2019, i pel Ple, reunit el 26 de juliol de 

2019, estableix desenvolupar un pla específic per impulsar la internacionalització del món 

local, per tal de reflectir les diferents realitats i necessitats territorials, com també per 

posar en valor la diplomàcia municipal que ja s’exerceix des de les diferents institucions 

d’àmbit local. Des de l’any 2021, la Federació de Municipis de Catalunya ha fet una 

aportació anual de 15.000 euros per al desenvolupament del Pla per a la 

internacionalització del món local. 

Atès que ens han comunicat que estan preparant el pressupost per al 2023, des de la 

Secretaria general del Diplocat ens sol·liciten mantenir l’aportació econòmica de cara al 

proper exercici 2023 per tal d’ajudar a la implementació del pla per a la 

internacionalització del món local. L’ACM participa en el finançament d’aquest Pla amb 

una quantitat equivalent, i també les Diputacions. 

Es va traslladar que la nostra voluntat és mantenir l’aportació, però que el compromís no 

el podem adquirir perquè qui valida el nostre pressupost és l’Assemblea General. 

Els assistents aproven per unanimitat l’argument traslladat al Diplocat. 

 

8. Adhesió de l’FMC al Pacte per a la Moda Circular. Ratificar, si escau.  

El Secretari General explica que el Comitè Executiu de l’FMC, en data 17 de maig de 

2021, va acordar l’adhesió de la Federació de Municipis de Catalunya a l’”Expressió 

d’Interès per a desenvolupar el pacte per la Moda Circular a Catalunya”. 
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L’objectiu d’aquest Pacte per a la Moda Circular és el d’afavorir l’adopció de compromisos 

concrets per facilitar la integració de l’economia circular al sector, fomentar la 

participació tant dels proveïdors com dels consumidors en la transició cap a aquest nou 

model i promoure el desplegament d’iniciatives col·laboratives innovadores. Tot partint 

de la certesa que aquest acord ha de comportar beneficis per a tots els agents, com ara 

la millora de l'eficiència i l’estalvi de costos o a l’anticipació de normatives. 

Durant tot aquest temps l’FMC ha participat en les comissions de treball que han definit 

els continguts del Pacte i també en els plenaris on s’han avaluat i validat els resultats de 

cada comissió. 

El resultat de tots aquests treballs ha estat el document del PACTE PER A LA MODA 

CIRCULAR A CATALUNYA que es presentarà el proper dia 31 de maig de 12:30h a 

13:30h. 

Atès que la data límit d’adhesió formal al Pacte era el 20 de maig, la Comissió de 

Presidència de l’FMC, reunida el dia 17 de maig, va aprovar l’adhesió a l’esmentat Pacte i 

va facultar la Presidenta per a la seva signatura.  

Els assistents aproven per unanimitat l’adhesió al Pacte per a la Moda Circular a 

Catalunya. 

  

9. Dia d’Europa 2022: Moció elaborada conjuntament per l’FMC i el col·lectiu 

Schuman i adhesió a la Declaració promoguda pel Consell Català del Moviment 

Europeu. Ratificar, si escau. (Jordi Seguer) 

El Secretari general explica que arran de la trobada mantinguda el 15 de març de 2022, 

la Federació de Municipis de Catalunya i el Col·lectiu Shuman Catalunya -col·lectiu 

europeista i catalanista que treballa per continuar construint un projecte europeu- vam 

coincidir que durant la pandèmia la Unió Europea ha sabut estar a l’alçada i ha coordinat 

una resposta conjunta que ha permès reforçar els sistemes de salut pública i mitigar 

l’impacte socioeconòmic provocat per les restriccions per combatre el virus i, en aquest 

sentit, l’aprovació del Pla de Recuperació Next Generation EU va ser una altra mostra de 

com les crisis suposen un catalitzador en la integració europea. 

A més, considerem que davant el conflicte que en aquests moments està vivint Europa 

amb la injustificada i criminal agressió de Rússia a Ucraïna, la Unió Europea ha actuat 

amb una immediata unitat d’acció política assumint un rol que li dona rellevància i 

solidesa tant des del punt de vista de la seva ciutadania com per a la resta del món.  

Amb motiu del Dia d’Europa, el 9 de maig, ambdues entitats van elaborar una proposta 

de moció en defensa d’una Unió Europea unida davant els nous reptes globals i locals, i el 

conflicte a Ucraïna, que es va traslladar a totes les entitats adherides a l’FMC per tal que, 

si ho consideraven oportú, l’aprovessin en els seus òrgans de govern. 

D’altra banda, i com és habitual des de fa anys, la Federació de Municipis de Catalunya 

es va adherir a la Declaració del Dia d’Europa 2022 promoguda pel Consell Català del 

Moviment Europeu. 
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La Presidenta fa l’aclariment que en aquest punt cal ratificar la moció del col·lectiu 

Shuman i, per altra banda, restar assabentats de l’adhesió a la Declaració del Dia 

d’Europa 2022 promoguda pel Consell Català del Moviment Europeu. 

Els assistents ratifiquen per unanimitat la moció del col·lectiu Shuman i prenen 

coneixement de l’adhesió de l’FMC a la Declaració del Dia d’Europa 2022 promoguda pel 

Consell Català del Moviment Europeu.  

 

10. Formalitzar un conveni de col·laboració i la realització d’una jornada 

formativa amb la Xarxa de Municipis per l'economia social i solidària.  

Susanna Mérida explica que el passat 30 de març des de la Secretaria general adjunta es 

va mantenir una trobada amb la Xarxa de Municipis per l’Economia Social i Solidària. 

La finalitat de la Xarxa de Municipis per l’Economia Social i Solidària (XMESS) és 

promoure, reforçar i consolidar aquest àmbit, fixant objectius i estratègies comunes, com 

també́ fomentant la cooperació́ i l’acció́ conjunta entre els seus membres, i fer-ho des del 

diàleg permanent amb els seus actors. 

Actualment, el Parlament de Catalunya està treballant la Llei d’economia social i solidària. 

Per això, des de la Xarxa consideren que és un bon moment per donar-se a conèixer 

més.  

Sol·liciten col·laborar amb l’FMC per donar visibilitat i traslladar els seus coneixements a 

la resta de municipis. Es tractaria de fer un conveni de col·laboració i realitzar una 

activitat conjunta consistent en una jornada formativa, per executar-la a la tardor, on el 

contingut fos un tastet de diferents temes d’interès actual (habitatge, moneda social, 

contractació...) que ja estiguin executant els ajuntaments de la mateixa xarxa.  

L’alcaldessa de Santa Margarida i els Monjos intervé i explica que el seu ajuntament és 

membre d’aquesta Xarxa. Celebra que es pugui formalitzar un conveni amb l’FMC i la 

Xarxa i està molt agraïda. 

Els assistents aproven per unanimitat formalitzar un conveni de col·laboració i la 

realització d’una jornada formativa amb la Xarxa de Municipis per l'economia social i 

solidària. 

 

11. Informació de la compareixença parlamentària en relació a la proposició 

de llei de millora urbana, ambiental i social dels barris i viles.  

El vicepresident David Bote explica que el passat 26 d’abril, des del Parlament de 

Catalunya es va sol·licitar a l’FMC la compareixença davant la Comissió de Polítiques 

Digitals i Territori en relació a la Proposició de llei de millora urbana, ambiental i social 

dels barris i viles i que el dia 5 de maig va comparèixer en representació de l’FMC. 

Es tracta d’una nova proposta de llei de barris. En la compareixença es va demanar 

finançament des de l’inici i es van fer consideracions al desenvolupament del reglament, 

ja que es considera molt rígid. Va comparèixer també en representació de l’AMB. 
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Els assistents resten assabentats de la compareixença parlamentària del vicepresident de 

l’FMC, David Bote, en relació a la proposició de llei de millora urbana, ambiental i social 

dels barris i viles. 

 

12.  Nomenament dels diferents representants de l’FMC a les comissions 

mixtes i òrgans de participació i col·laboració amb la Generalitat de Catalunya. 

Ratificar, si escau.  

La Presidenta comenta que en el quadre lliurat hi ha els nomenaments dels 

representants de l’FMC als diferents òrgans de participació i col·laboració amb la 

Generalitat que s’han notificat des del darrer Comitè Executiu i que avui cal ratificar. 

 

Òrgan Representants electes Tècnics/ques 

Consell de Participació de la 
Regió Sanitària de Barcelona 

T:  Laura Seijo, regidora de Mataró 

S:  Sònia Sada Rodríguez, regidora de Sabadell 

T:  Marc Bosch de Doria, conseller comarcal del 
Maresme  

S:  Meritxell Romero Pinet, consellera comarcal 
del Maresme 

 

Consell de Participació de la 
Regió Sanitària de la 
Catalunya Central 

T:  Olga Tena Martín, regidora de Súria 

S:  Jordi Cuadras Oliva, regidor d’Igualada 

T:  Eloi Hernández i Mosella, vicepresident del 
Consell Comarcal del Bages 

S:  Rafael Cuenca Gámiz, conseller comarcal 
d’Osona 

 

Consell de Participació de la 
Regió Sanitària de les Terres 
de l’Ebre 

T:  Jordi Jordan Farnós, regidor de Tortosa   

S:  José Ramon Bellaubí Caballer, alcalde de La 
Sénia 

T:  Miquel Subirats i Garriga, conseller 
comarcal del Montsià 

S:  Núria Marco i Selma, consellera comarcal 
del Montsià 

 

Consell de Participació de la 
Regió Sanitària de l’Alt 
Pirineu 

T:  Silvia Romero Galera, regidora de Tremp 

S:  Carlos Trinidad Ortega, regidor de Tremp 

T:  Albert Piñeira i Brosel, vicepresident del 
Consell Comarcal de la Cerdanya 

S:  Gerard Sabarich, conseller comarcal del 
Pallars Sobirà 

 

Consell de Participació de la 
Regió Sanitària de Lleida 

T:  Silvia Fernández, alcaldessa d’Agramunt 

S:  Alex Mases, Alcalde de Linyola 

T:  David Masot, conseller comarcal del Segrià 

S: Antoni Carré, conseller comarcal del Segrià 

 

Consell de Participació de la 
Regió Sanitària de Tarragona 

T:  Alfons García Rodríguez, Alcalde de 
Vandellós i l’Hospitalet de l’Infant 

S:  Imma Costa, regidora del Montmell 

T:  Jordi Marlès, conseller comarcal del Baix 
Penedès 
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Òrgan Representants electes Tècnics/ques 

S:  Maria Carme Amenos, consellera comarcal 
de la Conca de Barberà 

Consell de Participació de la 
Regió Sanitària de Girona 

T:  Pedro Torres, regidor de Castell-Platja d’Aro 

S:  Marian Anguita regidora de Blanes 

T:  Marc Puigtió Rebollo, vicepresident del 
Consell Comarcal del Gironès 

S:  Sílvia Romero Quesada, vicepresidenta del 
Consell Comarcal del Baix Empordà 

 

Consell Escolar Territorial de 
Lleida 

T: Agustí Jiménez Pérez, alcalde de Torre-
serona, en substitució d’Elena Ferré 

S: M. Teresa Piqué Anguera, regidora de Torre-
serona, en substitució de Sergi Talamonte 

 

Consell Escolar Territorial de 
Barcelona Comarques 

T: Meritxell Montserrat, regidora de Vilafranca 
del Penedès, en substitució de Ramon 
Llamazares 

 

Consell Escolar Territorial del 
Baix Llobregat 

T: Laia Flotats, regidora de Sant Just Desvern, 
en substitució de Meritxell Montserrat 

 

Comissió Sectorial de Política 
Marítima Integrada del 
Consell Català de Cogestió 
Marítima 

Jaume Carnicer Mas, regidor de Vilanova i la 
Geltrú 

 

Comissió Sectorial de Recerca 
i Formació del Consell Català 
de Cogestió Marítima 

 

Eloi Serrano Robles, 
director de la Càtedra 
d’Economia Social del 
Tecnocampus Mataró-
Maresme 

Taula del Pacte Nacional de 
Salut Mental de Catalunya 

T: M. Alba Pijuan, alcaldessa de Tàrrega 

S: Lluís Guinó, alcalde de Besalú 
 

Comissió de Govern de la 
Renda Garantida de 
Ciutadania 

S: Gisela Navarro, tinent d’alcalde de 
Viladecans, en substitució d’Alba Barnusell 

 

GT Accessibilitat  i mobilitat 
del Pacte Nacional pels Drets 
de les Persones amb 
Discapacitat 

 

Josep Lluís Bonet, 
tècnic assessor de la 
Comissió de Benestar 
de l’FMC 

GT Salut i suports orientats a 
la comunitat, a la presa de 
decisions i a la vida 
independent del Pacte 
Nacional pels Drets de les 
Persones amb Discapacitat 

 

Isabel Sierra, tècnica 
del Servei de suport 
de Programes socials 
de la Diputació de 
Barcelona 

GT Educació, infància i 
famílies del Pacte Nacional 
pels Drets de les Persones 
amb Discapacitat 

Francesc Arolas, regidor de Granollers 

Núria Ros, regidora de Sant Joan Despí 
 

GT Inserció laboral del Pacte 
Nacional pels Drets de les 
Persones amb Discapacitat 

Ascensión Domínguez, regidora de Sant Boi de 
Llobregat 

Laia Papiol, tècnica de 
Sant Boi de Llobregat 
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Òrgan Representants electes Tècnics/ques 

GT Llibertats civils, 
polítiques, accés a la justícia, 
igualtat i dones, seguretat i 
protecció del Pacte Nacional 
pels Drets de les Persones 
amb Discapacitat 

Ascensión Domínguez, regidora de Sant Boi de 
Llobregat 

 

GT Sostenibilitat del sistema i 
finançament del Pacte 
Nacional pels Drets de les 
Persones amb Discapacitat 

Ascensión Domínguez, regidora de Sant Boi de 
Llobregat 

 

 

Els assistents ratifiquen per unanimitat la relació de representants a les diferents 

comissions mixtes. 

 

13.  Ratificar, si escau, les observacions i/o aportacions elaborades pels 

serveis tècnics i jurídics de l’FMC a les normatives següents:  

a) Avantprojecte de llei de memòria democràtica de Catalunya. 

L’avantprojecte de llei de memòria democràtica de Catalunya té per objecte: 

a) Crear, consolidar i ampliar els instruments i recursos per desenvolupar i regular 

les polítiques públiques de recuperació, preservació i divulgació de la memòria 

democràtica de Catalunya.  

b) Retre reconeixement i reparar les persones, tant físiques com jurídiques, i els 

col·lectius que van patir violència i repressió, en les seves múltiples formes, en el 

període que comprèn la Guerra Civil i la dictadura franquista fins a la constitució 

del primer govern escollit democràticament a Catalunya d'ençà de la fi de la 

Guerra Civil.  

c) Reconèixer el compromís de les persones, tant físiques com jurídiques, els 

col·lectius i les organitzacions de caràcter polític, sindical, cívic i cultural, que van 

lluitar per les llibertats i la democràcia en el període que comprèn la Segona 

República, la Guerra Civil, la dictadura franquista i la transició a la democràcia.  

d) Erradicar la simbologia franquista i tota forma d’enaltiment del franquisme.  

e) Satisfer el dret de la ciutadania a conèixer la veritat dels fets esdevinguts durant 

la Guerra Civil i la dictadura franquista fins a la constitució del primer govern 

escollit democràticament a Catalunya d'ençà de la fi de la Guerra Civil i les 

circumstàncies en què, durant aquest període, es van produir desaparicions de 

persones i es van cometre vulneracions de drets humans. 

Transcorreguda més d’una dècada des que es va aprovar la Llei 13/2007, del 31 

d’octubre, aquest avantprojecte de llei de memòria democràtica pretén refondre, 

actualitzar i completar la legislació vigent a Catalunya en matèria de memòria 

democràtica, per continuar i aprofundir en les actuacions dutes a terme per les 

administracions públiques de Catalunya en aquest àmbit.  

En aquest sentit, pretén refondre en una sola norma les següents lleis: la Llei 13/2007, 

de 31 d’octubre, del Memorial Democràtic; la Llei 10/2009, de 30 de juny, sobre la 
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localització i identificació de les persones desaparegudes durant la Guerra Civil i la 

dictadura franquista, i la dignificació de les fosses comunes; la Llei 11/2017 del 4 de 

juliol, de reparació jurídica de les víctimes del franquisme (que es mantindria en vigor 

parcialment); així com també incorpora aspectes de la Llei 16/2020, del 22 de desembre, 

de la desaparició forçada de menors a Catalunya.  

Les consideracions recollides a l’escrit d’observacions a la disposició normativa que ens 

ocupa van ser formulades pel tècnic de la Comissió de Cultura de l’FMC i membre del 

consell de participació del Memorial Democràtic i del Comitè de fosses en representació 

de l’FMC, el Sr. Xavier Menéndez. 

b) Projecte d’ordre per la qual es crea l’Oficina de Salut Bucodental i la seva 

comissió assessora. 

Aquesta Ordre té per objecte crear i regular l’Oficina de Salut Bucodental, integrada 

orgànicament a l’estructura de Departament de Salut, així com establir la composició i 

les funcions de la seva Comissió Assessora, d’acord amb l’article 14 de la Llei 12/2020, 

del 13 d’octubre, de l’atenció pública de la salut bucodental.  

Els ajuntaments i els ens supramunicipals són agents clau en la implementació de 

polítiques de prevenció i promoció de la salut bucodental i en l’acció comunitària 

d’educació per a la salut. En aquest sentit, des de l’FMC es planteja una esmena d’addició 

per garantir la representativitat dels ens locals en la Comissió Assessora de l’Oficina de 

Salut Bucodental. 

Els assistents ratifiquen per unanimitat les observacions presentades pels serveis tècnics 

i jurídics a l’avantprojecte de llei de memòria democràtica de Catalunya i al Projecte 

d’ordre per la qual es crea l’Oficina de Salut Bucodental i la seva comissió assessora. 

 

13. Donar compte de les normatives que han estat en tràmit d’informació 

pública i de les quals no s’ha considerat necessari presentar observacions 

La Presidenta dona compte de la Proposta de resolució per la qual es designen els 

membres de la Taula Intersectorial Forestal i a la qual no s’ha considerat necessari 

presentar observacions. 

 

14.  Informació de les Àrees i les Comissions sectorials. 

La Presidenta explica que s’ha lliurat un document amb els resums de les diferents 

informacions de les àrees i comissions sectorials i que si alguna persona vol informació 

més concreta respecte d’algun tema que ho demani a la secretaria general. 

a) Reunió amb representants de Creu Roja (27 d’abril). Participació 

Roser Colomé i Susanna Mérisa. 

La Creu Roja va sol·licitar una trobada amb les EEMM (ACM i FMC) per a visitar 

l’espai de la Fira de Barcelona on s’està fent la recepció i tramitació de la 

documentació de les persones refugiades de la guerra d’Ucraïna. Ens van 

traslladar el seu neguit sobre la situació que preveuen en aquests pròxims mesos, 
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ja que hi ha més de 5.000 persones encara allotjades a hotels, amb els quals 

finalitza el conveni de col·laboració aviat per abordar la temporada de vacances 

d’estiu. Ens demanen col·laboració per sol·licitar als municipis la possibilitat 

d’acollida permanent d’aquestes persones. Des de les EEMM acordem contactar 

amb la Generalitat per abordar les ajudes que han d’acompanyar a aquests 

oferiments dels ajuntaments, per poder realitzar aquesta demanda als municipis 

explicant detalladament les necessitats i les ajudes que acompanyaran 

l’acolliment. Fins al moment, la resposta de trobada amb les EEMM per part de la 

Generalitat ha estat nul·la. El passat 12 de maig es va publicar al DOGC la 

resolució IFE/1399/2022, de 10 de maig, per la qual s'aprova la transferència 

destinada a finançar la prestació del servei de primera acollida a persones 

desplaçades de forma forçosa, així com al reforç dels SIAD, als ajuntaments de 

més de 20.000 habitants i als consells comarcals amb caràcter extraordinari per a 

l'exercici de l'any 2022. Aquesta resolució es va aprovar sense informar 

prèviament a les EEMM. En tot cas, no aborda l’acolliment permanent que sol·licita 

la Creu Roja. Ens demanen sobretot tenir informats els ajuntaments en el sentit 

que no ha finalitzat l’acollida, continuen arribant, i que en la mesura del possible 

no es vagi a buscar persones a Ucraïna. 

b) Reunió amb representants de FECALON (28 d’abril). Participació Marc 

Solsona i Roser Colomé. 

Reunió per parlar de la situació molt similar que es troben a arreu del país. De la 

mateixa manera que durant el tancament de l’oci nocturn durant pandèmia van 

ajudar, ara ens demanen col·laborar i indagar en les situacions incomodes q hi ha 

durant el territori. Una de les preocupacions es la restricció dels horaris recreatius 

municipals, sobretot de cara a les municipals. Creuen q l’oferta d’oci nocturn s’ha 

de recapitular a la resta de territoris. Volen que ajudem a incentivar l’obertura 

d’espais d’oci nocturn, també els preocupa l’accés a les sales i el dret d’interior. Es  

comenta que post pandèmia al acabar-se les restriccions, on la restauració es 

podia obrir però l’oci nocturn no, va generar una concentració de gent al no trobar 

espai obert on anar. Ara al obrir-se les sales això s’ha minimitzat, (ja no ocupació 

de via publica ni festes il·legals amb l’obertura d’oci nocturn). Però aquesta clusió 

de gent a la via publica ha generat delinqüència o diferents tipus de delinqüència 

on en determinades zones on es mou gent jove, tenen actes delictius des de 

agressions sexuals, robatoris de diners o mòbils,.  

S’estan trobant que hi ha ajuntaments q x evitar això se’ls hi redueix l’horari i 

justament ells pensen q no es això: +presencia policial al carrer, + col·laboració 

amb els locals, troben q falten locals, falten espais i falten places. La pandèmia ha 

demostrat que sinó hi son de forma clandestina es busca aquest oci.  

Es comenten les NitsQ que es duen a terme a Lleida i Tarragona i funciona 

relativament bé. S’exposa com funciona l’oci nocturn al territori perquè n’estiguem 

al corrent.  

Des de l’FMC, Marc Solsona defensa l’oci nocturn. Funció social de l’oci nocturn. Si 

tenim una bona oferta d’oci nocturn al municipi, menys riscos vials per desplaçar-
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se la gent. La pandèmia ha suposat un canvi en molts hàbits. Intentar treballar 

amb planificació amb els municipis. Com a FMC ens posem a disposició de poder 

interlocutor amb els municipis que sigui necessari, l’oci nocturn també ha canviat 

amb la pandèmia. L’incivisme ha vingut de dia i de nit. Trobar sinèrgies amb 

CECALON  

FECALON: Volen un oci responsable i de qualitat i demanen ajuda als municipis. 

Tenen un problema també amb els menors d’edat, estan bevent de manera 

inconscient a pisos. Ens traslladen que necessiten que es conegui la realitat des de 

les alcaldies i des dels municipis.  

Marc Solsona: Es proposa creació duna comissió mixta EEMM FECALON i interior, 

que ho traslladin aquesta tarda. Es parla de pla d’usos i no tenen en compte oci 

nocturn ni tan sols restauració! Quedem que ens tornem a posar en contacte i ens 

faran trasllat de la resposta des del departament d’interior vers la proposta de 

tractar aquests temes amb la creació d’una comissió mixta. 

c) Reunió amb el director de l’ACA (3 de maig). Participació Xavier 

Fonollosa, David Bote i Roser Colomé. 

Abastament: l’ACA funciona a les conques internes (menys Segre, Ebre i Noguera) 

a través d’una planificació. Ara s’han fet al·legacions i s’han de resoldre. Plantegen 

les noves peticions d’aigua i amb menys recurs. Des de que la xarxa TLL va 

créixer. Ara treballen per donar més aigua a la xarxa Tarragona amb plantes 

noves a Cunit i Cubelles. Pacte nacional de l’aigua: estan tenint reunions internes 

a les conselleries, on la direcció de l’ACA exposa les necessitats de l’aigua. Ara 

estan treballant internament i esperen que abans de l’estiu puguin treure 

conclusions i començar a reunir-se a la taula del PNA. Des del parlament també es 

preveu poder crear un equip especialitzat en abastament en baixa, conscients que 

cal treballar de forma conjunta amb el món local 

Es preveu invertir 120milions€ en els següents 5 anys. Martorell, Abrera i 

Igualada tenen les depuradores més importants i volen iniciar plans pilot en 

sanejament. Han anat fent reunions amb tots els Consells Comarcals per explicar 

tots els temes, subvencions, i que no s’escapi res als ens locals. Aquest any 

pretenen crear el pacte de l’aigua amb estratègies i treure-les cap a fora, també 

treure línies de subvenció sobretot per  aportar mesures destinades a l’àmbit 

metropolità. 

Finançament del sanejament d’aigües: Informen que des del 15 de març la 

Direcció General de tributs d’Espanya va decidir després d’una sentència del TS 

del cànon gallec, que el cànon de l’aigua no està subjecte a IVA. Això és un estalvi 

del 10% pels domèstics, però per l’ ACA suposa que allà on hi tenia ingressos i 

despeses s’ho deduïda, ara tot iva passa a ser despesa. Ara tenen 60m € de 

despesa viva, el que ha fet regirar les finances, però que tinguem coneixement 

que les fiances de l’ACA malgrat aquest canvi estan sanejades. El quant al 

sanejament, hi ha depuradores que porten des de l’ACA directament o bé a través 

d’ entitats supramunicipals (CC, AMB, consorcis...) està garantit gràcies a que el 
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cànon de l’aigua és finalista, però a més tenen previst 22.27 600milions euros per 

invertir, bàsicament en ampliacions nous sistemes de sanejament. No podran fer 

totes les actuacions de sanejament que voldrien fer en aquests 6 anys perquè el 

sanejament per als municipis més petits q(nuclis -500hab) han quedat entre els 

anys 2028-2033 però el sanejament queda garantit sempre que hi hagi cànon. 

S’inicia debat que el cànon que es recopila és molt superior a les infraestructures, 

amb una clara discriminació -positiva- territorial al país.  

Descentralització del manteniment de lleres: Tots els municipis “pateixen” per les 

lleres, la relacions amb l’ACA han passat per moments complicats. Es demana 

consens amb el món municipal, i es demana que on hi ha rius i rieres es faci 

manteniment, i allà on no poden mantenir que deixin actuar i mantenir als 

ajuntaments i els hi subvencionin. Tenir rius sempre és una riquesa. Es demana 

consens amb l’ACA, molts municipis han tingut problemes.  Des del món local es 

demana tenir més autonomia dels ajuntaments amb consens i autorització de la 

pròpia ACA i que s’aporti finançament per part de l’ACA (sense pujar el cànon). 

Des de l’ACA es respon que des del 2011 i 2018 l’ACA ha de fer retorn de 

1500milions euros, això no permet fer actuacions, i una de les primeres coses que 

es deixen de fer en aquell moment és el manteniment de lleres. El 2014 es 

comença a fer molt tímidament, actualment es destinen 5m euros al manteniment 

de lleres.  Des de la direcció de l’ACA es fa esment que la llei diu que el 

manteniment de lleres correspon a l’ajuntament però no treu que l’ ACA no ho 

pugui finançar. Es van rebre peticions per manteniment de lleres en trams urbans 

de 9milions euros i tenen límit a 3milions. S’ha de tenir en compte que s’ha passat 

de no fer res a 2 milions d’euros anuals, van fer números i van sortint que per fer-

ho a tot arreu es necessita aprox uns 40milions que ara no es pot disposar, és 

cert que hi ha manteniment com les canyes que costa molt de mantenir. En els 

trams no urbans si que els han de fer directament des de l’ACA.  Els hi agradaria 

invertir molt més, però han de prioritzar ara mateix en d’altres actuacions. Ara 

han aprovat una dotació de subvencions per redactar projectes per endegaments. 

S’invertirà per primera vegada 44m d’euros en restauració morfològica. 

Xarxes de clavegueram: Clavegueram: 0, no poden invertir res. Tenen una partida 

per drenatge urbans perquè hi hagi menys inundacions especialment al buscar 

com invertir en drenatges urbans, però no poden invertir en res més, ni tenen 

capacitat inversora ni competències. Son conscients que les xarxes de 

clavegueram tenen greus problemes quan plou tant, però si que trauran línia de 

subvenció per estudis dels bancs integrals de sanejament que inclou tot el tema 

de sanejament i drenatge urbà. 

Gestió de fangs: Al PGSAC tenen previst uns 137 milions d’euros per incrementar 

tot el tema de tractament de fangs, per reduir-los introduint digestions. Entre el 

22 i 27 tenen actuacions a fer però sense determinar-les perquè les 

administracions els hi han demanat estudiar en detall les actuacions a fer. Hi ha 

grans inversions que han de concloure amb bons resultats. 

http://www.fmc.cat/


 

       

 

Via Laietana 33, 6è 1a  08003 Barcelona | Telèfon 93 310 44 04 | www.fmc.cat  Página 16 de 24 

 

Regants: Fem trasllat de les peticions de la comunitat de regants, i es comenta la 

carta i les seves reivindicacions. Des de l’ACA ens comenten que s’hi han reunit, 

es va modificar el reglament i s’ha fet un inventari de basses i preses. La 

normativa és molt restrictiva i es demana un increment de costos. Des de l’ACA es 

comenta que no tenen massa marge perquè el que han de fer és fer complir la 

llei. Es demana que es puguin coordinar ACA i ajuntaments que es tingui molt en 

compte.  

d) Reunió ACM-FMC i Ajuntament de Barcelona en relació a les polítiques 

del temps (5 de maig). Participació Roser Colomé.  

Ens venen a explicar programa de l’acte d’intercanvi amb ciutats espanyoles i 

catalanes del proper 1 de juny, online a les 16h i ens demanen a les EEMM 

participació, també hi participarà la FEMP, així com de l’Ajuntament de Bilbao.  

Com a FMC ja vam signar el passat octubre  adhesió i ara volen fer extensiva la 

col·laboració per organitzar jornades amb la Generalitat i Ajuntament de BCN, 

proposen fins i tot la possibilitat de redactar una moció conjunta. S’explica 

bàsicament la trobada i jornada pel proper 1 de juny. 

e) Acte d’entrega del Segell Infoparticipa 2021. (9 de maig) Participació 

David Bote  

Per delegació de la presidenta, el vicepresident David Bote va participar el passat 

dia 28 d’abril en el Consell Certificador del Segell Infoparticipa, que aprova 

l’informe que avalua la transparència de les pàgines webs dels ajuntaments. 

Enguany el còmput global d’institucions que aproven és major, fruit de la tasca 

d’assessorament de l’equip avaluador i la “Guia per a la Millora de l’Eficàcia 

Comunicativa” elaborada pel grup de recerca ComSET. Fruit d’aquesta reunió 

s’acorda una formació per a millorar els resultats dels ajuntaments que estem ja 

coordinant des de l’FMC. El vicepresident David Bote també va assistir el dia 9 de 

maig en representació de l’FMC a l’entrega dels Segells Infoparticipa 2021 als 

ajuntaments, consells comarcals i diputacions.  

f) Reunió amb l’associació d’escoles bressol privades. (13 de maig) 

Participació Eduard Rivas, Albert Coberó, Roser Colomé i Susanna 

Mérida.  

Vam acordar sol·licitar una trobada amb el director general de centres concertats i 

privats. L’Eduard va dir que sol·licitaria l’estat de la qüestió de les llars d’infants 

privades a la comissió de Control i Seguiment de l’I2. Restem a l’espera de la 

resposta si finalment la subvenció de 800/1.600 € l’han de sol·licitar les famílies, 

com ens va explicar el gerent.  

Es denota manca d’informació des del departament, i fem extensiu que des de 

l’FMC vam reclamar la resolució de les EBprivades.  

g) Acte de celebració del 20è aniversari del Consell de Treball, Econòmic i 

Social de Catalunya. Assisteix Marc Solsona  (16 de maig). 
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Per delegació de la presidenta el vicepresident Marc Solsona va assistir a l’acte 

institucional al Palau de la Generalitat amb motiu de la celebració del 20è 

aniversari del Consell de Treball, Econòmic i Social de Catalunya. El CTESC és un 

òrgan estatutari assessor del Govern de la Generalitat de Catalunya que va 

començar la seva trajectòria l’any 2002. 

h) Reunió amb el Director del SOC i el Secretari de Treball (17 de maig). 

Participació Àlex Garrido, Susanna Mérida i Eduard Jiménez.  

Les EEMM (FMC i ACM) van sol·licitar aquesta reunió per abordar l’estat final de 

les negociacions sobre el desplegament territorial de la concertació, exposar els 

neguits del món local i sol·licitar una solució al departament, així com conèixer el 

seu posicionament.  

Les EEMM van plantejar dos aspectes claus: concertació de baix cap a dalt; tots 

els agents socioeconòmics del territori han d’estar presents, complint la llei. Cal 

oferir un període transitori per adaptar-se a la llei, en les estratègies ja existents.  

Des del departament comparteixen aquest posicionament. S’ha avançat en 

delimitar clarament que són el món local i el SOC qui defineixen l’àmbit i la 

concertació. És obvi que els agents socioeconòmics del territori han de participar. 

Hi ha una participació dels 4 agents que per llei s’han d’incorporar a les 

estratègies ja existents en el territori.  

El Secretari de Treball va proposar per fer les reunions paral·leles necessàries 

perquè la següent trobada sigui ja la definitiva de l’acord. Ens proposen enviar-

nos el darrer document que han treballat perquè el puguem avaluar (això ja s’ha 

realitzat i ja hem fet el retorn).  

Destacar que en aquesta trobada, el vicepresident Àlex Garrido va sol·licitar quin 

era l’estat del tema del mòdul, ja que vam remetre un estudi realitzat pel tècnic 

Eduard Jiménez per col·laborar en l’agilització de la resolució d’aquesta qüestió. El 

Director del SOC ens va informar que fa 10 dies que havien presentat una 

proposta de mòdul a la intervenció europea. Es tracta d’un mòdul de tres nivells 

retributius en funció de la categoria (aprox. 21.000/34.000/40.000 i escaig). 

Estaven esperant resposta, però seria imminent. En les convocatòries del sector 

privat es reserven la possibilitat d’aplicar un percentatge als tres mòduls (per no 

pagar els mòduls sencers). Recorda que els pactes anteriors del mòdul (SMI) ha 

generat un bossa de 70 milions d’euros pendents de certificar, i que segurament 

no es pagaran a la Generalitat. Tenen algunes convocatòries aturades per poder 

aplicar ja aquests nous mòduls. 

i) Reunió amb CCOO, el Sr. Manuel Fages, Secretari General de Polítiques 

públiques de CCOO de Catalunya, el Sr. Abel López, coordinador del 

sector de l’Administració Local de la FSC-CCOO, i el Sr. Manuel Pulido, 

coordinador àrea pública de CCOO. Participació de Lluís Mijoler, Xavier 

Fonollosa, Eduard Rivas, Susanna Mérida i Roser Colomé.  

La reunió va ser sol·licitada per CCOO per abordar diferents qüestions 

relacionades amb la funció pública. Ens van plantejar la necessitat de crear un nou 
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espai de negociació on estiguessin presents el govern de la Generalitat, els 

sindicats i les EEMM per afrontar debats importants que afecten la funció pública. 

En aquest sentit, volien el suport per sol·licitar una convocatòria del Consell Català 

de la Funció Pública i traslladar allí aquesta necessitat. Per altra banda, també 

sol·licitaven una trobada urgent amb les EEMM i Diputacions per establir uns 

criteris comuns sobre dubtes que estan sorgint al voltant del procés 

d’estabilització i de funcionarització. Des de l’FMC es va donar el vistiplau respecte 

a les dues peticions. 

 

15. Informacions de la Presidència.  

a) Reunió amb el director de la Marató de TV3 (26 d’abril de 2022). Participació 

Olga Arnau.  

La trobada amb el director de la ‘Fundació La Marató de TV3’ (CCMA), Lluís Bernabé, va 

servir per explicar els preparatius de la celebració i les mobilitzacions ciutadanes que ja 

s’estan començant a treballar de cara al proper mes de desembre. Enguany estarà 

dedicada a les malalties cardiovasculars. 

 

b) Reunió amb la consellera de Justícia (10 de maig de 2022). Participació Olga 

Arnau, Lluís Mijoler, Marc Solsona i Susanna Mérida.  

En la trobada amb la consellera de justícia es van abordar les següents qüestions:  

1. Llançaments judicials: des de l’FMC es va sol·licitar que els ajuntaments puguin ser els 

primers a disposar de la informació, per poder actuar. Va demanar també recursos per 

poder actuar des dels ajuntaments. Es va explicar que es va enviar un document amb 

aportacions de l’FMC i es va demanar que aquestes es tinguessin en consideració. També 

es va sol·licitar agilitat quan les ocupacions fossin delinqüencials.  

Des de la conselleria es va exposar que el primer objectiu que es plantegen és que l’alerta 

sigui immediata, just quan es comença un procediment. També és rellevant tenir el 

consentiment d’enviament de dades per passar-les a les parts que poden incidir en el 

procés. Va assenyalar que aquesta qüestió la tenien molt avançada. La redacció d’aquest 

consentiment l’estaven revistant des de l’agència de protecció de dades per donar el 

vistiplau. El TSJ ho havia de validar. També va respondre que està molt avançat el 

protocol. Respecte als recursos que demanava la presidenta de l’FMC, van contestar que 

excedien el que és pròpiament el protocol. Abans del 30 de setembre el volen tenir 

aprovat. La consellera de justícia va posar en valor que finalment puguem reconèixer 

públicament que hi ha ocupacions delinqüencials. Fins ara s’havia obviat o no reconegut 

aquest fet.   

El vicepresident de l’FMC, el Sr. Marc Solsona, va exposar la dificultat de molts municipis 

menors de 20.000 habitants a l’hora d’actuar, ja que els Serveis Socials que han de fer els 

informes són dels Consells Comarcals. Va sol·licitar tenir en consideració alguna clàusula 

que permeti als ajuntaments menors de 20.000 habitants, en cas que ho vulguin fer, poder 

actuar per guanyar agilitat. La consellera de justícia va confirma que el tràmit dels CC 

alenteix el procés. Valorarien la possibilitat d’habilitar especificitats perquè les ocupacions 

en ajuntaments de menys de 20.000 habitants es puguin gestionar des dels municipis, si 

aquest vol. 
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2. Immatriculacions: La presidenta de l’FMC va exposar la situació i les reunions que des de 

l’FMC hem mantingut amb Micropobles i Unió de Pagesos per abordar aquest tema, 

especialment la creació de la comissió mixta. Des de la conselleria ens van exposar que 

estan treballant el tema del llistat. La Consellera insistia amb la importància d’assegurar el 

títol a millor dret.  

3. Lloguer de zones tensades: Des de l’FMC es va exposar la situació actual, amb les 

conseqüències de la sentència del TC. La consellera va explicar que estaven elaborant una 

llei d’arrendaments de Catalunya. Va exposar la necessitat de fer lleis que siguin 

permanents. En aquesta nova llei no inclouran aquesta qüestió, però sí una clàusula que 

permeti incorporar-ho, si més endavant s’aprova. Amb la sentència ha quedat clar que no 

es poden tocar preus ni durades des de Catalunya, però si hi ha un marge ampli d’actuació 

que no està afectat: volen regular figures com el coworking, coliving..., modular qui paga 

les despeses (IPC, taxes...), què són o no reformes estructurals, etc. 

4. Situació Menors Estrangers No Acompanyats (MENA) i majors de 18 anys extutelats: La 

presidenta de l’FMC va exposar com s’afronta aquesta qüestió des dels ajuntaments i les 

problemàtiques associades. La consellera va explicar que ells tenen els mateixos problemes 

amb els menors reclosos en centres educatius. Destinen molts recursos en rehabilitació. El 

canvi de la normativa estatal ha estat positiva i dóna més possibilitats de reinserció. Ens 

va informar que tenien moltes dificultats per trobar habitatges per fer reinserció d’aquests 

menors. Estaven treballant en aquest tema. Des de l’FMC es va plantejar que potser 

canviar el nom seria un pas positiu, ja que malauradament està molt estigmatitzat, i això 

no els ajuda. 

5. Altres qüestions:  

a. La consellera ens va informar sobre el treball que estan fent en relació amb el Pacte 

nacional per la justícia (és un mandat parlamentari d’ampli suport). Volen realitzar una 

diagnosi de la situació de la justícia a Catalunya, i posteriorment plantejar aspectes a 

reivindicar i millorar. Ens podrem apuntar i fer retorn d’altres qüestions que 

considerem rellevants. Es formalitzarà entre el mes de maig- juny, i està previst com a 

màxim un any de treball per al resultat final.  

b. El vicepresident Marc Solsona va consultar pels jutjats de pau. La consellera va 

explicar que s’està elaborant una llei d’eficiència administrativa en l’àmbit estatal que 

preveu substituir els jutjats de pau per oficines municipals. Des del govern de 

Catalunya s’està en absolut desacord per la rellevància que aquí tenen. Estalvien molts 

recursos a la justícia. A més a més, l’EAC contempla el desenvolupament d’aquesta 

figura, per tant, no poden buidar-la de contingut. El gabinet jurídic està fent un 

informe en aquest sentit per fer força.  

c. El Secretari per a l'Administració de Justícia ens va demanar que, en la mesura del 

possible, sol·licitem als ajuntaments l’ús del català com a condició per a contractar 

serveis jurídics. Volen que es litigi en català. Va fer una breu exposició del poc ús del 

català en l’àmbit jurídic i que cal treballar per revertir-ho.  

c) Visita protocol·lària dels síndics titulars dels departaments del sector local de 

la Sindicatura de Comptes, Sr. Manel Rodríguez i Sr. Ferran Roquer (10 de 

maig de 2022). Participació Olga Arnau, Marc Solsona i Roser Colomé. 

1. Important poder informar que es fiscalitzarà als ens que gestionin o administrin FNG i/o 

plans antifrau (PA). Ens fan avinent l’avís que sobretot facin i tinguin aquests plans, tenen 

90 dies (sense que tinguin coneixement com a SdC a dia d’avui si hàbils o naturals). Ens 
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demanen que fem extensiva la info als municipis. El PA els hauria de tenir tothom, tant els 

que gestionen com els que administren Fons europeus. Necessitat sobretot d’informar als 

més petits. Tot serà fiscalitzat, avisen perquè no hi hagi problemes. Ara estan demanant 

info a Diputacions i Generalitat a qui han donat econòmicament, a partir d’aquí començaran 

a fiscalitzar. L’estat també ha demanat qui ha rebut diners. Faran fiscalització (en un inici) 

fins al març 2022. Si un municipi fa despeses i s’ho gasta, encara que el beneficiari sigui la 

diputació han de tenir fet el PA, perquè consideren que qui administra i qui executa els 

recursos econòmics és l’ens municipal. 

2. Ha nascut l’obligació a partir de 2022 que els ens supramunicipals han de consolidar els 

pressupostos i les liquidacions a tots els òrgans que hi depenen. A partir de 2024 aquest 

obligació serà extensiva a tots els comptes, no fer-ho a partir del 2024 serà requisit per no 

fer més aportacions per part de la Generalitat als ens. Al 2022: a partir de 50.000 

habitants i supramunicipals, i a partir de 2024 a tothom (els 947 municipis). Volen avisar 

perquè tothom comenci a posar-hi. Proposen que fem una formació per explicar això (cal 

donar-hi contingut). La intenció i l’objectiu és dotar-se de millor gestió i transparència.  

d) Trobada telemàtica delegació govern a Mèxic i Centreamèrica (11 de maig de 

2022). Participació Olga Arnau i Marc Solsona. 

La reunió es va celebrar amb l’objectiu de generar possibles sinergies en temes com 

intercanvi de bones pràctiques de gestió local i cooperació descentralitzada intermunicipal. 

Alhora es va plantejar la celebració de manera conjunta d’una jornada municipalista per 

intercanviar projectes i experiències en àmbits com els de la seguretat o el medi ambient. 

e) Trobada amb la directora de l’Autoritat Catalana de Protecció de Dades (24 de 

maig de 2022). Participació Olga Arnau i Jordi Seguer 

Una reunió que va servir per tancar un conveni que se signarà pròximament i on les dues 

entitats municipalistes (FMC i ACM) expressen novament la seva voluntat de col·laborar 

amb l’ACPD en dos àmbits diferents, el de la formació i en la difusió de continguts. 

f) Reunió telemàtica amb representants del Grup Amnistia (25 de maig de 2022). 

Participació Olga Arnau  i Jordi Seguer. 

Es va reunir amb Carme Forcadell i David Fernàndez, entre altres, per parlar de la iniciativa 

Acord Social i Polític per l’Amnistia i l’Autodeterminació que es vol fer arribar als 

ajuntaments en forma de moció en els pròxims mesos. 

 

16. Qüestions sobrevingudes.  

a. Moció en defensa dels jutjats de pau. 

“ MOCIÓ EN DEFENSA DELS JUTJATS DE PAU  

Els jutjats de pau van ser creats per Reial decret l’any 1855. A Catalunya la figura del jutjat de pau 
és una institució arrelada des de fa anys, reconeguda per l’estatut d’autonomia i que neix com un 
servei de millora de les relacions veïnals. Actualment, 898 dels 947 municipis catalans compten 
amb un jutjat de pau.  
Els jutjats de pau són òrgans unipersonals presents als municipis on no existeix Jutjat de Primera 
Instància i Instrucció. Estan liderats per un jutge/jutgessa de pau que és una persona sense 

carrera judicial i nomenada pel Tribunal Superior de Justícia de Catalunya per un període de quatre 
anys.  
Els jutges/jutgesses de pau són escollits/des pel plenari dels ajuntaments a partir dels candidats/es 
que s'ofereixen o designat/da directament si no hi ha cap candidatura. La persona és escollida per 
la seva trajectòria personal, pel seu tarannà i coneix la dinàmica del municipi. Aquest fet evidencia 
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l’arrelament de la persona designada a la comunitat i la capacitat de mediació local que se li 
atribueix. Al mateix temps, les tasques que desenvolupa comporten l’alleugeriment de la càrrega 
als tribunals de justícia, oferint judicatura de proximitat i estalviant molts recursos als mateixos 
tribunals.  
En l’actual projecte de llei orgànica d’eficiència organitzativa del servei públic de Justícia, per la 
qual es modifica la Llei Orgànica 6/1985, d’1 de juliol, del Poder Judicial, per a la implantació dels 

Tribunals d’Instància i les Oficines de Justícia en els municipis, que s’està tramitant en el Congrés 
dels Diputats, es preveu l’eliminació dels Jutjats de Pau. Així doncs, tots els municipis catalans que 
compten amb jutjat de pau veurien eliminada aquesta institució i es perdria el servei de 

jutge/jutgessa de pau.  
L’eliminació dels jutjats de pau suposaria un encariment de la justícia i l’allunyaria de l’actual 
proximitat amb la ciutadania, a més a més d’incrementar el ja de per si col·lapse actual dels 
jutjats.  

Aquesta iniciativa legislativa, preveu substituir la figura dels jutges/jutgesses de pau per unes 
oficines municipals de justícia, que no tindrien la mateixa proximitat perquè les actuacions es 
durien a terme en seus judicials que molts municipis no disposen.  
Per tot això, hi ha un ampli consens en blindar la figura dels Jutjats de Pau a Catalunya, i rebutjar 
l’eliminació d’aquesta instància judicial, que entre les seves tasques més destacades exerceix la 
mediació en els conflictes veïnals.  

Considerant tot l’anterior, es proposa al Ple de la Corporació Municipal l’adopció dels següents:  
ACORDS  
PRIMER.- Rebutjar l’eliminació dels Jutjats de Pau i defensar la seva permanència en els municipis 
per la important tasca activa de mediació que exerceixen.  

SEGON.- Reivindicar la rellevant funció de justícia de proximitat que exerceixen en l’àmbit 
municipal, que evita la demora dels conflictes veïnals i agilitza i alleugera la mateixa administració 
de justícia.  

TERCER.- Reforçar la informació a través dels mitjans de comunicació de l’ajuntament de la tasca 
que realitzen els Jutjats de Pau i identificar el Jutge/Jutgessa de Pau del municipi.  
QUART.- Instar als diferents grups parlamentaris del Congrés dels Diputats i el Senat a rebutjar 
l’eliminació dels jutjats de pau d’aquest projecte de llei.  

CINQUÈ.- Donar trasllat dels presents acords als grups polítics del Parlament de Catalunya, del 

Congrés dels Diputats i del Senat, al Consell Comarcal i a la Diputació Provincial, així com fer-ne 

trasllat al jutjat de pau del municipi” 

La Presidenta explica que aquest proposta surt de la reunió mantinguda amb la 

Consellera de Justícia davant la necessitat de mantenir els jutjats de pau. 

Els assistents aproven la moció en defensa dels jutjats de pau. 

b. Moció contra l’ocupació il·legal d’habitatges als municipis de l’Arc Metropolità 

de Barcelona. 

“MOCIÓ CONTRA L’OCUPACIÓ IL·LEGAL D’HABITATGES ALS MUNICIPIS DE L’ARC 
METROPOLITÀ DE BARCELONA. 

Catalunya és la comunitat autònoma amb més ocupacions il·legals d’habitatges. Segons les dades 
del Ministerio del Interior publicades el mes de gener de 2022, i que recullen els casos fins a 

setembre de 2021, l’ocupació il·legal d’habitatges a Catalunya suposa un 42% del total 
d’ocupacions a l’Estat espanyol: sobre un total de 13.389 casos, només a Catalunya n’hi ha 5.689 i, 
a la província de Barcelona, es concentren 4.229 ocupacions, la qual cosa significa un 74% del total 
català. I això són només dades oficials que, segurament no recullen el total dels casos. 
Els municipis que formem part d’aquest territori no som aliens a aquesta problemàtica, ja que som 
dins la província amb més ocupacions de Catalunya. I no només no som aliens, sinó que els 

nostres convilatans en sofreixen les conseqüències, bé per haver-se vist privats d’un habitatge de 

la seva propietat a causa d’una ocupació il·legal, bé per patir situacions que trenquen la 
convivència i suposen riscos a la seguretat de les persones que conviuen en els barris o comunitats 
de veïns on es produeixen les ocupacions il·legals. Però és que, tampoc som aliens a la inseguretat 
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que pateixen aquells que practiquen l’ocupació, ja que a l’augment d’ocupació d’habitatges s’hi 
suma una exponencial proliferació d’ocupacions de naus industrials o locals comercials incrementa 
la inseguretat dels mateixos ocupants, és contrària als usos del planejament i genera situacions 
d’infrahabitatge. 
Malgrat els esforços de les policies autonòmica i locals i de la resta de serveis municipals, les 
ocupacions s’estenen i es multipliquen per tot el territori, afectant de forma molt intensa els barris 

de les ciutats de l’arc metropolità, sense que s’hagin notat avenços en la lluita contra aquest 
problema molt greu desprès de la Instrucció 1/2020, de 15 de setembre, de la Fiscalia General de 
l’Estat, sobre criteris d’actuació per a la sol·licitud de mesures cautelars en els delictes de violació 

de domicili i usurpació de béns immobles, ni la Instrucció 6/2020, de la Secretaria de l’Estat de 
Seguretat per la qual s’estableix el Protocol d’actuació de les Forces i Cossos de Seguretat de 
l’Estat davant l’ocupació il·legal d’immobles. 
No s’han dotat als Ajuntaments dels recursos econòmics adequats i suficients a la problemàtica 

existent– que som els que estem a primera fila i lluitant amb aquestes situacions – a aquelles 
persones que es troben en situació de vulnerabilitat en l’àmbit d’habitatge i exclusió econòmica-
social, amb la conseqüència directa que aquestes persones es veuen, en molts casos, abocades a 
ocupar un habitatge de manera il·lícita, havent fins i tot de satisfer pagaments per la mediació en 
l’obtenció de l’habitatge a màfies que es beneficien impunementdel fenomen. Tots els municipis 
compartim els problemes d’accés dels nostres veïns i veïnes a l’habitatge i hi destinem recursos a 

aquesta funció social, sovint més enllà de les nostres competències i possibilitats pressupostàries. 
Els municipis som conscients del drama de moltes famílies que no poden accedir a un habitatge. 
Però les actuacions públiques per redreçar aquesta situació són incompatibles amb una situació que 
frega el descontrol i que implica que alguns s’arroguin el dret d’ocupar immobles aliens, menys 

encara quan aquests «alguns», són de forma cada cop més habitual, autèntiques màfies que a 
través de la comissió del delicte, se n’aprofiten de persones i famílies vulnerables i que generen 
inseguretat i danys a les comunitats de veïns. Davant d’aquest panorama, es fa necessari 

reivindicar des del món local mesures més efectivesdavant les ocupacions il·legals d’immobles, així 
com una major corresponsabilitat dels grans tenidors per garantir la funció social de l’habitatge que 
promou la Constitució. 
Calen mesures legals, mesures judicials, millors instruments, per a l’actuació policial i més recursos 
per lluitar amb més rigor contra els dèficits habitacionals a les nostres ciutats. És per tot el que 
s’ha exposat, i amb l’objectiu de donar resposta a la demanda de la ciutadania,que es proposa al 
Ple de l’Ajuntament de  , adoptar els següents 

ACORDS: 

1.- Requerir a les entitats bancàries, fons immobiliaris i grans tenidors, a cedir als ajuntaments 
o entitats sense ànim de lucre els habitatges buits dels que hi disposen, que no hagin llogat 
o venut en un termini de tres mesos, a comptar des del requeriment de l’administració. 

2.- Demanar a la Conselleria de Drets Socials de la Generalitat de Catalunya, on s’integra 
la Secretaria General d’Habitatge i Inclusió Social, que es doti anualment als Ajuntaments de 

recursos econòmics suficients per poder incrementar els ajuts a les persones vulnerables i, 
especialment, poder ampliar decididament el seu Parc d’Habitatge Social, mitjançançant 
l’adquisició, reforma o rehabilitació d’habitatges per cobrir les necessitats d’aquelles persones 
que es trobin en situació de exclusió residencial. 
3.- Instar al Govern espanyol i als grups parlamentaris que encetin una reforma urgent de 
la normativa processal per tal de garantir i donar cobertura a l’actuació policial per a les 
desocupacions d’aquells immobles ocupats il·legalment, en el moment en que es tingui 

coneixement i constància de la comissió d’aquests delictes 
4.- Demanar al Consell del Poder Judicial que creï jutjats especials per als delictes d’ocupació a 
les demarcacions on s’acumulen més casos i creació de la figura del Fiscalespecialitzat (que pot 
dependre del de delinqüència organitzada o del de delictes econòmics atès les vinculacions 
delinqüencials, amb els grups criminals, la tracta,el blanqueig, etc.). 
5.- Que el Departament d'Interior de la Generalitat, juntament amb la resta de forcesi 

cossos de seguretat de l'Estat, elaborin amb urgència un Pla Especial de Seguretat contra les 

màfies (grups i organitzacions criminals) que trafiquen amb persones i amb les usurpacions 
d’immobles etc. 

http://www.fmc.cat/


 

       

 

Via Laietana 33, 6è 1a  08003 Barcelona | Telèfon 93 310 44 04 | www.fmc.cat  Página 23 de 24 

 

6.- Instar al Govern d’Espanya i als grups parlamentaris que encetin una reforma urgent de 

la normativa penal per tal de clarificar la tipificació dels delictes de violació de domicili i 

d’usurpació de la propietat, en quan als actes emprats per a l’assoliment dela majoria 

de les ocupacions (força i danys a portes i panys, trencament de finestres, accés per 

balcons, teulades o finestres; butrons, etc.) incrementant la penalitat actual d’aquests delictes 

en el seus tipus bàsics i, en especial, introduint un agreujant en cas que la finalitat del 

delicte sigui el lucre en la cessió de l’ús d’immobles sense títol habilitant i es faci en 

perjudici de famílies en situació de vulnerabilitat, fent responsables als autors d’indemnitzar el 

dany i perjudici causat a la propietat i als ocupants en qualsevol cas. 

7.- Que aquesta moció es faci arribar per al seu coneixement i amb el màxim de respecte a 

les institucions implicades, Congrés dels Diputats, Parlament de Catalunya (Departament 

d’interior, Habitatge i millora urbana), Departament de Justícia de la Generalitat, Fiscalia General 

de l'Estat, Consell General del Poder Judicial, Ministeri de l'Interior de l'Estat espanyol, i al 

Tribunal Superior de Justícia de Catalunya.” 

La Presidenta explica que l’Arc Metropolità de Barcelona està format per 9 ciutats i 

anteriorment ja s’havia signat un manifest. No tots els municipis tenen les mateixes 

problemàtiques però sí que és comuna la manca d’habitatge social. 

El vicepresident Xavier Fonollosa afegeix que aquesta moció neix en aquests 9 municipis i 

a d’altres ciutats de la segona corona. Si no s’hi posa remei el problema creix i aquesta 

emergència habitacional no es pot resoldre amb l’ocupació perquè és delicte. Falten 

recursos. Explica que hi ha un creixement exponencial de l’ocupació il·legal, que en tenim 

10 vegades més que a Europa. En la moció es demana enduriment de les penes, una 

fiscalia especialitzada i més recursos per a les forces de seguretat. L’ACM també la porta 

a aprovació per part del seu Comitè Executiu. 

L’alcaldessa de Sant Feliu de Llobregat explica que dijous passat es va tractar aquesta 

moció en el seu ple i que es va votar en contra. Consideren que no es tracta d’un 

problema de seguretat i penal, sinó social. No comparteixen l’enfoc de la moció. 

El vicepresident David Bote planteja enviar-la als ajuntaments i que cadascú faci el que 

consideri adient amb el text.  

Xavier Fonollosa remarca tres idees en relació a aquest tema: 1/ no és un problema 

social; 2/ no és només un problema de les grans ciutats; 3/ al Maresme hi ha moltes 

cases ocupades que són plantacions de marihuana. Afegeix que el sistema no pot validar 

un delicte i que es comercialitzi amb les claus dels pisos. A Manresa hi ha més de 1000 

habitatges ocupats. 

L’alcaldessa de Maçanet de la Selva comenta que aquest tema és per fer un monogràfic. 

L’alcaldessa de Sant Feliu de Llobregat creu que s’està criminalitzant a totes les persones 

que ocupen. No li sembla encertat que es barregin les dues coses. 

L’alcalde de Palafolls explica que al seu municipi s’han decomissat 5000 plantes de 

marihuana; té taula d’emergència i habitatges en mans dels fons Bultó; així que les 

realitats són impossibles de gestionar amb tants fronts. 

Xavier Fonollosa manifesta que les ocupacions estan tipificades a l’article 245.2 del Codi 

Penal i que són penes de comissió de delicte menor, mentre que a la resta d’Europa hi ha 

pena de presó. 
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La Presidenta proposa que es creï un grup de treball que enfoqui les dues vessants, d’una 

banda la social i de l’altra la de seguretat/delictiva i així treballar un altre text més 

consensuat entre totes les forces. 

El vicepresident David Bote manifesta que aquesta situació li entristeix i el vicepresident 

Eduard Rivas està d’acord amb David Bote i Xavier Fonollosa i amb la moció tal com està 

redactada. Si es modifica el principal beneficiat d’aquesta situació serà l’extrema dreta. 

El vicepresident Marc Solsona és del mateix parer que Xavier Fonollosa, David Bote i 

Eduard Rivas, perquè hi ha molta sensació d’impotència. Posa èmfasi que hi ha diferents 

ocupacions: ocupacions per necessitat; ocupacions que han estat enganyats per màfies i 

ocupacions de “getas”. 

La Presidenta, veient que no hi ha consens amb la moció i les posicions són d’extrems 

proposa posar-la a votació. La moció s’aprova amb 9 vots a favor i 7 vots en contra. 

L’alcalde de Sarrià de Ter veu un problema si aquestes situacions de votar creen un 

precedent. 

L’alcalde de Palafolls manifesta la seva incomoditat en aquesta votació, ja que encara 

que hagi estat molt ajustada, el resultat s’ha d’assumir. 

El vicepresident Marc Solsona proposa traspassar la moció de l’ARC. 

c. 2a Edició del Congrés Internacional de Mobilitat 

El Secretari general explica que l’AMTU té previst organitzar els dies 25 i 26 d’octubre, a 

Sitges, la segona edició del Congrés Internacional de Mobilitat i que ens han sol·licitat 

aportació econòmica com en la primera edició. Com que l’any vinent hi ha eleccions 

municipals han decidit avançar el congrés a la tardor d’enguany. 

La Presidenta comenta que primer hem de tancar la justificació de l’aportació que vam 

fer el 2021 i traslladar-los que no tenim previsió en el pressupost per al 2022 i que en tot 

cas, la quantitat seria inferior a la del 2021. 

 

17.  Precs i preguntes.  

No n’hi ha. 

 

Finalitza la sessió a les 17.58 hores del dia de la data. 

 

         Vist-i-plau 

 

 

 

El Secretari General        La Presidenta 

Jordi Seguer Romero       Olga Arnau i Sanabra 
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